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Készült: A Pénzügyi Bizottság 2016. február 8-ai munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalóterem 

 

Jelen vannak: Papp Péter elnök, Elekes László, Metzger Gyula, Németh Ferenc, 

Sólyom Jöran, Székely Antal, Túri Bernadett bizottsági tagok 

Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak:   Dr. Mátics István, Gyuga Mihály bizottsági tagok 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Papp Péter elnök köszöntötte a megjelenteket. A bizottság ülését 16 óra 8 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 9 fő bizottsági tagból 7 fő jelen volt, ismertette az 

ülés napirendi pontjait, majd javaslatot tett az 1. napirenden belüli előterjesztések tárgyalási sorrendjére, 

tekintettel a meghívott vendégre.  

  

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a napirendi 

pontokról.  

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

18/2016. (II.8.) PB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a 2016. február 8-ai 

munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2016. február 9-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Döntés Oroszlány Város Önkormányzata tulajdonában lévő intézmények és egyéb épületek 

távfűtési energiafelhasználásának költségcsökkentési lehetőségeiről 

- Oroszlány Város Önkormányzatának 2016. évi költségvetése 

2. Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: A képviselő-testület 2016. február 9-ei ülése előterjesztéseinek 

     megvitatása 

 

Döntés Oroszlány Város Önkormányzata tulajdonában lévő intézmények és egyéb épületek távfűtési 

energiafelhasználásának költségcsökkentési lehetőségeiről 

 

 

Papp Péter elnök ismertette az előterjesztést.  
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Kontschán Flórián Jenő OSz Zrt. vezérigazgató kiegészítésként elmondta, hogy az anyag elsősorban 

azért készült, mert várható volt a távhőszolgáltatási díjak emelkedése, illetve több önkormányzati 

létesítménynél külső energetikai felújítás folyt és folyik. Felülvizsgálták az önkormányzat tulajdonában 

lévő létesítményeket, intézményeket abból a szempontból, hogy a távfűtés szempontjából milyen 

energiatakarékossági lehetőségek vannak. Az anyagból látható, hogy a szolgáltató, akinek a birtokában 

vannak a hőközpontok, jelentős felújítást tervez. Úgy ítélte meg, hogy a hőközpontok korszerűsítése 

mellett vannak még lehetőségek a belső fűtési rendszerek felülvizsgálatára és takarékosabbá tételére.  

Ezért valamennyi intézménynél javaslatot tettek ennek megoldására és a várható költségeket is 

meghatározták. A táblázatból látható, hogy az OSz Zrt. fejlesztési költsége kb. 80 M Ft-ot tesz ki, míg az 

intézményi korszerűsítés kb. bruttó 15 M Ft-ot jelent. Az, hogy ez mennyire éri meg, egy táblázaton 

keresztül mutatták be, a József Attila Iskolához viszonyították a többi épületet. Azonban azt tudni kell, 

hogy egy óvodában, vagy bölcsődében nem lehet olyan szintű energia felhasználást fajlagosan elérni, 

mint egy iskolában vagy orvosi rendelőben. Ezért a számokkal óvatosan kell bánni. A fajlagosból 

származó megtakarítás tekintetében úgy néz ki, hogy 1,5 év alatt megtérül a beruházás, azonban ez nem 

igaz, de kétségtelen, hogy jelentős energia megtakarítás lehetséges 3-5 éven belül, hiszen az épületben 

dolgozó munkavállalóknak meg kell szokni ezt a lehetőséget. Törekednek egyedi lehetőségek 

biztosításáról is, ezért az épületek használói számára biztosítanak egy plusz szabályozási lehetőséget, 

amellyel az OSz Zrt. által beállított szabályozási paraméterek - a fogyasztók által kijelölt referencia 

helyiségben - egy részét a fogyasztók rendelkezésére bocsátják. 

Így a túlfűtések, alulfűtések, ami miatt az intézmények vezetői hozzájuk fordultak, kezelhetővé válnak. 

Azt azonban tudni kell, hogy ezzel a felelősség is az ő kezükbe kerül, így óvatosan kell a lehetőséggel 

bánni, de érdemes. Több épület termosztatikus szeleppel ellátott, de ha olyan szelepek vannak fenn, amit 

bárki elér, a szelepek nem hozzák azt az eredményt, amit el lehet várni, ezért egy korlátozóval ellátott 

fejcserét javasolnak és attól eltérni csak a szakember és eszközök beavatkozásával lehetséges.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy a VFKB a múlt héten tárgyalta az anyagot és egyhangúlag 

elfogadására javasolta a képviselő-testületnek.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Péter elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

19/2016. (I.25.) PB határozata 

a „Döntés Oroszlány Város Önkormányzata tulajdonában lévő intézmények és egyéb épületek 

távfűtési energiafelhasználásának költségcsökkentési lehetőségeiről” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta a 

Képviselő-testületnek a „Döntés Oroszlány Város Önkormányzata tulajdonában lévő intézmények és 

egyéb épületek távfűtési energiafelhasználásának költségcsökkentési lehetőségeiről” című előterjesztést. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Kontschán Flórián Jenő, az OSz Zrt. vezérigazgatója 16 óra 18 perckor elhagyta a bizottság ülését.  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2016. évi költségvetése 

 

Papp Péter elnök ismertette az előterjesztést. A költségvetés 5.685.898 E Ft-os bevétellel számol, mely 

közel 138 %-os emelkedést jelent. Ez a jelentős iparűzési adó feltöltésből, valamint egyes városi 

beruházások megvalósulásának hiánya miatt adódik. Mivel az igények a bevételi oldalt 711 M Ft-tal 

meghaladják ezért az előterjesztő javaslatot tett, hogy a hiányt az 564 M Ft-os tavalyi évi 

pénzmaradvánnyal, illetve egy 200 M Ft-os fejlesztési hitellel hozzák egyensúlyba.  
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Papp Péter elnök elmondta még, hogy Dr. Mátics István bizottsági tag jelezte, hogy az Egészségügyi és 

Szociális Bizottsághoz tartozó szociális sorok rendben vannak. Az előző bizottsági ülésen egyeztetett a 

Szociális Szolgálat és a Szakorvosi és Ápolási Intézet vezetőivel és a költségvetést a saját illetve 

bizottsága részéről is elfogadásra ajánlja. 

 

Székely Antal bizottsági tag javasolta, hogy a sí táborra beállított 6 M Ft-os sort tegyék át az általános 

tartalékra, tekintettel arra, hogy az idén nem lesz sí tábor. 

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy a VFKB már kétszer is tárgyalta az előterjesztést, több 

módosító javaslatot tettek, azonban ezeket a javaslatokat az előterjesztő nem fogadta be. Elmondta 

továbbá, hogy a városi járdák ütemezésének felújítása megmaradt ugyan, de a belterületi utak kezelésére 

nem lett sor beállítva annak ellenére, hogy ez a koncepcióban szerepel, prioritások vannak hozzá, a 

bizottság javaslatokat is tett a sor feltöltésére, de tudomásul vette, hogy az előterjesztő ezeket a 

javaslatokat nem fogadta be.  

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy elosztási javaslat van a sí táborra. A nemzetközi sí tábor tervezve van a 

költségvetési rendeletbe, de a sí tábor nem lesz aktuális az idén. A javaslat tartalmazza, hogy célszerű 

lenne elosztani hasonló jellegű események megrendezésére és akkor nem általános tartalékba kerülne. 

  

Székely Antal bizottsági tag konkrét esemény hiányában továbbra is azt javasolta, hogy helyezzék át az 

általános tartalékra, hiszen azokat az összegeket a képviselő-testület bármikor módosíthatja.  

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy a költségvetés stabil, nincsenek benne fals számok, a valós 

költségvetési kiadásokat, illetve bevételeket tükrözi, ezért is nem ért egyet egy 200 M Ft-os fejlesztési 

hitel felvételével. Még akkor sem volt akkora bevétele a városnak, amikor a pedagógusok bérét a 

városnak kellett rendezni. Egyetértett Sólyom Jöran bizottsági taggal abban, hogy a prioritási sorrendben 

a külterületi utak hogy élvezhet elsőbbséget a belterületi utakkal szemben.  

Nem gondolná, hogy a külterületi utak el lennének hanyagolva, 6-7 éve folyamatosan újítják fel azokat 

Úgy gondolta, hogy a külterületi utak felújítását áttehetnék belterületi útfelújításra és akkor még mindig 

maradna 10 M Ft a soron (6. melléklet), nem maradna üresen. Valamint abban egyet értettek, hogy sorok 

ne szűnjenek meg, azonban a 9. mellékletben egy sor, az ökölvívó szakosztály elhelyezése a 

szakiskolában feleslegessé vált. Ez a feladat megoldásra került. 

Elmondta továbbá, hogy a szöveges előterjesztésben szerepel, hogy a hivatal működési kiadásainak egyes 

sorait az inflációval megemelt előirányzatok beállításával vették figyelembe. Véleménye szerint infláció 

szinte nem is volt, inflációval emelt sort nem talált.  

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy 1,6 %-os volt az infláció, nagyon minimális.  

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy a fenntartási munkáknál az eredeti előirányzatot 109 %-on tervezték 

azért is, mert 2013. évtől a települési képviselők és a külső bizottsági tagok beléptek a mobil flottába. 

Mivel ez már 2013-ban megtörtént, ne hivatkozzanak erre 2016-ban.  

Javasolta, hogy a 9. mellékletben lévő külterületi utak sor összegét rakják át a belterületi urak sorra, így a 

külterületi utak soron is marad kb. 10 M Ft (6. melléklet), nem marad üresen. 

  

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy október 23-ra, a 60 éves évfordulóra biztos lesznek 

pályázatok, továbbá amíg nem ismert a Bányásznap és október 23-a konkrét programja, addig ezt az 

összeget tartalékolják, ezért javasolta, hogy a 6 M Ft-ot tegyék át az általános tartalékra.  

 

Papp Péter elnök kérte, szavazzanak Székely Antal módosító javaslatáról. 
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A bizottság a módosító javaslatot nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

20/2016. (II.8.) PB határozata 

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta azon 

módosító javaslatot, mely szerint a sí tábor sor összegét helyezzék át az általános tartalék sorra.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

 

Papp Péter elnök kérte szavazzanak módosító javaslatáról, mely szerint a 9. mellékletben lévő külterületi 

utak során lévő 10 M Ft-ot tegyék át a Belterületi utak sorra.  

 

A bizottság a módosító javaslatot nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

21/2016. (II.8.) PB határozata 

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta azon 

módosító javaslatot, mely szerint a 9. mellékletben lévő külterületi utak során lévő 10 M Ft-ot átteszik a 

Belterületi utak sorra. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy a tegnapi frakció ülésen egyeztettek azzal kapcsolatban, 

hogy a pályázaton kívüli támogatások során lévő 9.420 E Ft-ból 6 M Ft-ot meghagynak ezen a soron és a 

fennmaradó 3.420 E Ft összeget átteszik a civil egyesületek és sportszervezetek pályázatára. 

 

Papp Péter elnök kérte, szavazzanak azon módosító javaslatról, mely szerint a pályázaton kívüli 

támogatások során lévő 9.420 E Ft-ból 3.420 E Ft összeget átcsoportosítanak a civil egyesületek és 

sportszervezetek pályázataira. 

 

A bizottság a módosító javaslatot nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

22/2016. (II.8.) PB határozata 

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta azon 

módosító javaslatot, mely szerint a pályázaton kívüli támogatások során lévő 9.420 E Ft-ból 3.420 E Ft 

összeget átcsoportosítanak a civil egyesületek és sportszervezetek pályázataira. 

 

 

Felelős: Papp Péter elnök 
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Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A bizottság a rendelet-tervezetet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

és 2 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

23/2016. (II.8.) PB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2016. évi költségvetése” című előterjesztés 

rendelet-tervezetéről 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta a 

Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzata 2016. évi költségvetése” című előterjesztés 

rendelet-tervezetét azon módosításokkal, mely szerint a sí tábor sor összegét áthelyezik az általános 

tartalék sorra, a 9. mellékletben lévő külterületi utak során lévő 10 M Ft-ot átteszik a Belterületi utak 

sorra, valamint a pályázaton kívüli támogatások során lévő 9.420 E Ft-ból 3.420 E Ft összeget 

átcsoportosítanak a civil egyesületek és sportszervezetek pályázataira. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció   

 

Kérdés, hozzászólás nem volt.  

 

 

Papp Péter elnök a bizottság nyílt ülését 16 óra 36 perckor bezárta. 

 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 Papp Péter    

 elnök  bizottsági tag 

 

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


